
PROTOKÓŁ NR 5/24 Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU 

I FINANSÓW W DNIU 23 WRZEŚNIA 2024 ROKU 

Przewodniczący Komisji Piotr Skrabaczewski na podstawie listy obecności 

(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność obrad – obecnych 4 członków 

Komisji. Po czym przystąpił do realizacji następującego porządku obrad: 

1) opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu: 

a) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu 

(druk nr 68/2024), 

b) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tarnogórskiego na 2024 rok 

(druk nr 65/2024) wraz z autopoprawką (druk nr 65a/2024), 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Tarnogórskiego na lata 2024-2028 (druk nr 66/2024) wraz 

z autopoprawką (druk nr 66a/2024), 

2) informacja o stanie zadłużenia i tytułach dłużnych Powiatu 

Tarnogórskiego na koniec sierpnia 2024 roku oraz o kształtowaniu się 

poziomu zadłużenia w latach przyszłych w oparciu o Wieloletnią 

Prognozę Finansową, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 

4) sprawy bieżące. 

Ad 1a) 

Tomasz Kaczmarczyk kierownik Biura Bezpieczeństwa Publicznego 

i Zdrowia przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kłodzkiemu. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że tym projektem uchwały Powiat 

zareagował na zaistniałą sytuację tak szybko jak było to możliwe. Po czym 

poprosił o wyrażenie opinii do ww. projektu uchwały. 
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Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 1b) 

Mariusz Dzwonkowski Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tarnogórskiego na 2024 rok wraz 

z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji, w związku z brakiem uwag, poprosił o wyrażenie 

opinii do ww. projektu uchwały. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 1c) 

Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Tarnogórskiego na lata 2024-

2028 wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji, w związku z brakiem uwag, poprosił o wyrażenie 

opinii do ww. projektu uchwały. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 2) 

Skarbnik Powiatu przedstawił informację o stanie zadłużenia i tytułach 

dłużnych Powiatu Tarnogórskiego na koniec sierpnia 2024 roku oraz 

o kształtowaniu się poziomu zadłużenia w latach przyszłych w oparciu 

o Wieloletnią Prognozę Finansową (załącznik nr 2). Ponadto powiedział, 

że na ten moment nie są planowane żadne nowe zobowiązania kredytowe, 

leasingowe. Po czym omówił relacje wynikające z art. 243 ustawy 

o finansach publicznych i stwierdził: „my mamy tą relację spełnioną 
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na stosunkowo bezpiecznym poziomie ale trochę blokuje nas przy 

zaciąganiu zobowiązań, według mnie, sytuacja szpitala, bo jeżeli 

pójdziemy w kierunku poręczenia, to te wskaźniki nam się bardzo mocno 

pogorszą gdyż poręczenie przynajmniej od roku 2026 też będzie wliczone 

do tych wskaźników”. Przypomniał, że w związku z pandemią wskaźniki 

zostały „poluzowane” i do 2025 roku „jeszcze tych potencjalnych poręczeń 

nie bierze się do wskaźnika” ale od 2026 roku już zostaną uwzględnione. 

Powiat, patrząc historycznie, w ciągu ostatnich 10 lat spłacił około 27 mln 

zł zadłużenia. Podkreślił, że kwestia zaciągania nowych zobowiązań jest 

„złożona”. 

Przewodniczący Komisji odnosząc się do przedstawionej informacji 

powiedział, że na przyszłość nie brałby leasingu. Ponadto poddał pod 

rozwagę możliwość konwersji obligacji na kredyt i stwierdził, że być może 

kiedyś oprocentowania były korzystniejsze niż obecnie. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że kiedyś wskaźniki były prostsze teraz 

wskaźnik jest liczony z 7 lat i jest „dość skomplikowany” ale chodzi 

o jedną zasadę: „dochody bieżące muszą być większe od wydatków”. 

Oczywiście wchodzą jeszcze kwestie dotacji i programów unijnych. 

Wyjaśnił, że leasing służył temu żeby „rozłożyć spłatę w czasie”. Trudno 

było na dany moment wygospodarować kwotę na zakup samochodu. 

Odnosząc się do kwestii obligacji podkreślił, że oprocentowanie było 

analizowane i jest „dość dobre”. Następnie omówił to zagadnienie 

w odniesieniu do obydwu umów. Zwrócił uwagę, że spłaty były tak 

podzielone żeby Powiat przeznaczał na to około 3 mln zł rocznie i jest to 

kwota, na którą Powiat stać przy obecnej kondycji budżetu. Przypomniał, 

że program postępowania naprawczego powstał, bo raty tak się spiętrzyły, 

że wymagały spłaty kwoty 6-7 mln zł, co spowodowało, że wskaźniki nie 

były spełnione. Dodał: „3 mln zł to jest, wydaje mi się, bardzo bezpieczna 

kwota potencjalnych spłat na lata przyszłe oczywiście pod warunkiem, 

że nie będziemy mieli poręczenia”. Po czym powiedział, że jeżeli będzie 

zgoda na poręczenie dla 20 mln zł kredytu, o którą szpital zabiega i będzie 



PROTOKÓŁ NR 5/24 Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW W DNIU 

23 WRZEŚNIA 2024 ROKU 

 4 

to spłacał przez 15 lat, to poręczenie to będzie stanowiło kwotę 3,5-4 mln 

zł i dodał: „więc to jest takie niebezpieczne dla nas”. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że sytuacja zewnętrzna jest trudna, 

bo gdyby była stabilizacja i gdyby było wiadomo jakie Minister Finansów 

prześle informacje 15 października, to byłoby inaczej. Stwierdził, że należy 

się cieszyć, że poprzednicy wyprowadzili Powiat z trudnej sytuacji, a to 

o czym mówił w kwestii konwersji, to tylko „drobne uwagi”, bo miał 

do czynienia z taką sytuacją. Zaznaczył, że być może samorządy miały 

obligacje na lepszych warunkach niż spółki. Mówi o konwersji, bo takie 

rozwiązanie jest możliwe. Po czym podziękował za wyjaśnienia. 

Skarbnik Powiatu przypomniał, że jednym z głównych punktów programu 

naprawczego w 2015 roku była operacja konwersji, która pozwoliła 

na połączenie kilku kredytów i rozciągnięcie płatności w czasie. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że ważne jest żeby w sytuacji gdy jest 

dług „nie bać się tylko na nim pracować”. 

Ad 3) 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie: 

1) protokół nr 3/24 z posiedzenia Komisji w dniu 26 sierpnia 2024 roku. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0, nie głosowało – 0. Protokół został przyjęty. 

2) protokół nr 4/24 z posiedzenia Komisji w dniu 2 września 2024 roku. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0, nie głosowało – 0. Protokół został przyjęty. 

Ad 4) 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 
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Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. Na tym zakończono 

posiedzenie Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

(-) Piotr Skrabaczewski 
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